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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 7/2024 vydáno 21. 7. 2024 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: JS Harley Forever 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. srpna 2024. 
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Vybíráme z kronik: Paměti obce Nová Ves (J. Švejda, 1944) 

Důležitou osobou v každé vsi býval obecní 

pastýř, nazývaný obyčejně „slouha“.      

Měl na starost dobytek místních sousedů, 

který nejen pásl, ale i při onemocnění léčil. 

Ba některý se pletl jako mnozí panští 

ovčáci i do řemesla lékařům a lékárníkům 

a radil lidem, jak by se měli v různých 

onemocněních léčiti, některý sušil i známé 

léčivé rostliny a dělal různé masti. 

V některých vsích konal i ponůcky           

(v dobách nebezpečných měli konati 

ponůcky podle krajských nařízení sami 

hospodáři).  

Byl skutečným obecním sluhou, 

pohotovým k různým službám rychtáři       

i jiným sousedům. V některých obcích 

zatroubením, jinde práskáním žilou, tj. bičem o krátkém bičišti, oznamoval        

na návsi, že jest připraven hnáti dobytek na pastvu. Hned se otvírala vrata 

selských a chalupnických gruntů a čeleď vyháněla na náves dobytek, který 

přejímal pastýř ve svou péči. Ku pomoci měl ovčáckého psa a většinou mu 

pomahály jeho děti. Vyháněl na obecní i selské pastviny, lada a úhory, po žních 

na strniska a po otavách a na louky. Dbal, aby dobytek nezaběhl do škody            

a nepřišel k úrazu. K večeru přiháněl své stádo zpět na náves a dobytek se 

většinou sám odděloval a směřoval do vrat svého hospodáře. Někdy musel 

vytřiďovat některá jehňata nebo ovce, ale i vepřový a hovězí dobytek.            

Když počalo se více dbáti o stájová hnojiva a pomíjelo úhoření zaváděním 

střídavého hospodářství, zůstaly pro pastvu jen ovce.  

Pastýř míval byt v obecním domku řečeném pastouška, kde měl chlév pro vlastní 

dobytek, neboť někde choval obecného býka a míval vlastního kozla a kance.    

Za své služby dostával nevelký plat na penězích a pro obživu od jednotlivých 

hospodářů tak zvanou „sýpku“, tj. od kusu dobytka smluvené množství obilí, 

ponejvíce žita, někde při pečení chleba bochník a nějaké to přilepšení na svátky, 

posvícení a podobně. 

Připravila B. Tobiášková, přepis originálního textu bez úprav,                                   

foto: Nová Ves čp. 45 cca z r. 1900 
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PŘÍSTAVBA ZÁKLADNÍ 
ŠKOLY VELTRUSY JIŽ 

ZAČALA 
V posledním červnovém týdnu 2024 převzala zhotovitelská firma První KEY - 

Stav, a.s. staveniště v areálu základní školy a započaly stavební práce. 

Během letních prázdnin, kdy je škola bez provozu, budou probíhat zejména 

přeložky sítí a bourací práce na střeše školy spojené se zvýšenou hlučností          

a prašností. S tím se ale bude okolí školy potýkat více či méně následujících       

14 měsíců. 

  

… Děkujeme za vstřícnost a spolupráci všem občanům bydlícím v okolí školy, 

Filip Volák, starosta, Barbora Bělková, místostarostka (převzato z facebooku 

města Veltrusy) 

Poznámka:  

Vzhledem k tomu, že se mění některé z náležitostí smluv (především změny 

v termínech) uzavřených mezi městem Veltrusy a obcemi, které se dotací podílí 

na přístavbě základní školy, bude na zářijovém zasedání zastupitelstva obce 

Nová Ves Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotací opětovně projednána         

a předložena ke schválení. 

B. Tobiášková, zastupitelka 
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STAVBA VYSOKORYCHLOSTNÍ 
TRATI 

Jak je možné, že Líbeznice si daly jako podmínku stavby VRT (vysokorychlostní 

trati) tunel a dostaly ho? A jak je možné, že Nová Ves si dala podmínku stejnou        

a nikdo ji nebral v potaz?  

Obrátil jsem se jménem obyvatel obce Nová Ves na premiéra Petra Fialu             

a pozval ho k nám.  

Rád bych mu ukázal, jak masivně jsme zatíženi dopravou už teď a jak moc 

negativně nás stavba VRT ovlivní. Jak je potupné škemrat 30 let o protihlukové 

stěny nebo vést debatu o VRT a přitom nevědět, zda nám tu povede 2, 4 nebo 

6kolejná dráha. 

 

Projekt VRT byl od začátku prezentován jako příležitost pro obce vyřešit 

historické resty dálnice D8, bohužel se děje přesný opak a místo toho se např. 

navyšují hlukové limity. Takhle přístup státu opravdu vypadat nemá. 

Je za mě nepřijatelné, aby bylo jedné obci vyhověno nad rámec zákona a u nás 

se investoři vymlouvali na to, že nad něj jít nemohou. To je nehoráznost 

devadesátkového střihu, se kterou se odmítám smířit.  

Pevně doufám, že ještě žiju ve světě, kde je lidské zdraví nad všechny 

ekonomické zájmy. Přikládám znění dopisu.   Lukáš Jansa, starosta 

https://www.facebook.com/petr.fiala1964?__cft__%5b0%5d=AZVbOOo1IekREBngZ6o1kf3S4ok3nZqNdJAGosrk6r-2R88f_4m1Bag_tEh3waGi6MPkmt4jhR0QE-ilAPQT8QeVmKmYQdniFC_X2JrV_NPxTdX8RVBYLz-X6xO32Bdg1_v8VuW-nkJ8N0aCM7pkxlVbTs4WfOcOoyX52YRdSD5PZyUJunSbqhG73qPCBWHUDpPENK-6psyVNrGGxfYnaXnS_jPSTG_eLXEqxWbMXBZPB-6Q5Op2QaT2ao0E1OvZ6g4&__tn__=-%5dK-y-R
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NÁMOŘNICKÁ 
STEZKA            

Pro děti školkové i mladší školní jsou na 

novoveské návsi kolem rybníčku připravené 

zábavné úkoly s vodní a námořnickou 

tématikou. 

Držíme palce všem dětem, na Posvícení         

21. září budeme losovat výherce pěkných cen.  

A odměnu si zaslouží úplně každý, kdo zašle 

správné odpovědi . 

Instrukce k soutěži najdete na návsi                   

u zvoničky. 

Připravil Klubík Lvíček 

Měsíce červenec a srpen jsou pro nás ze soutěžního pohledu plonkové. Novou 

soutěžní sezónu zahajujeme až 1. 9. 2024 zápasem ve Vojkovicích. Budeme hrát 

opět IV. třídu skupinu B a budeme mít 11 soupeřů. Do sezóny půjdeme s ambicí 

vylepšit náš herní projev, což by se mělo projevit na výsledcích a postavení 

v tabulce. Minulá sezóna se nám opravdu nepovedla. Věříme, že teď se to zlepší. 

Na hřišti aktuálně probíhá příprava fotbalistů FK 1901 Kralupy, jejichž hřiště 

prochází rekonstrukcí, tak jsme jim vyšli vstříc a trénují u nás. My s přípravou 

začneme v polovině srpna. 

Během srpna se budeme spojovat s rodiči našich mládežníků a budeme             

se domlouvat, kdy bychom zahájili fotbalovou přípravku. Teď už bychom chtěli 

na trochu vyšší úrovni. 

Dne 14. 8. 2024 se v bistru na fotbalovém hřišti uskuteční zasedání valné 

hromady spolku TJ Sokol Nová Ves. Jsou zváni jak členové, tak i nečlenové 

(potenciální členové). Zasedání bude volební, protože se bude volit předseda 

spolku, členové výkonného i kontrolního výboru. Přijďte se nechat informovat, 

jak to u nás chodí. 

Petr Barnat, sekretář klubu TJ Sokol Nová Ves 
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TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA SOKOL NOVÁ VES 

svolává na den 14. srpna 2024 od 18:00 hodin 

(do bistra na fotbalové m hr is ti v Nové  Vsi) 

valnou hromadu TĚLOVÝCHOVNÉ JEDNOTY SOKOL NOVÁ VES 
 

Program VH: 1) Zahájení VH 

   2) Volba mandátové, návrhové a volební komise 

3) Zpráva o činnosti TJ za období 2020 – 2024 

4) Zpráva hospodaření za roky 2020 – 2024 

5) Zpráva o činnosti 

6) Volba orgánů spolku 

7) Pracovní plán pro další období 

8) Usnesení VH  

9) Diskuse 

10) Závěr 

Milan Vancl v.r., předseda spolku 

20. 7. 2024 
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BARBER V NOVÝCH 
OUHOLICÍCH 

Milí občané, sousedé, přátelé, známí i neznámí, 

srdečně Vás zvu do nově otevřeného barber salonu 

v Nových Ouholicích, v bývalém zdravotním středisku, 

kde se střídám s paní Vogničovou a jejími masážemi. 

Ve spolupráci s obcí Nová Ves jsem poprvé otevřel pro veřejnost v pondělí        

15. července – řekl bych, že úspěšně a kvalitně. 

V salonu mě najdete většinou v pondělí, úterý a ve středu od 8 do 20 hodin. 

Pracovní doba je orientační, pokud mě 

budete chtít navštívit, kontaktujte mě – 

osobně, přes telefon, Instagram, Facebook.  

Doufám, že oceníte přijatelné ceny, rád 

dělám různé slevové akce. 

Věřím, že se společně budeme setkávat        

na cestě za krásou, svěžím účesem nebo plnovousem.  

Váš Filip Orobator 
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Poslední předprázdninovou akcí našeho Spolku bylo putování za skvostnou 

architekturou Jana Blažeje Santiniho, na zpáteční cestě doplněnou o „načerpání 

energie“. Ojedinělý zážitek nám nabídla komentovaná prohlídka nedávno 

rekonstruovaného kostela Zvěstování Panny Marie a proboštství v Mariánské 

Týnici, který byl v minulosti významným poutním místem.  

 

Vedle vlastní unikátní stavby nás zaujala i průvodkyní zajímavě podaná 

historie záchrany a dostavby této vzácné památky, včetně četných uměleckých 

děl rozmístěných v prostorách. Jestliže někdo „nemusel“ Santiniho, určitě jej 

nadchly expozice Muzea  a galerie Severního Plzeňska.  
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Zpáteční cestu jsme využili k doplnění energie – dobrým obědem a vnímaví       

i v nedostavěném ikonickém kostele  Panenského Týnce. Ve spolupráci s našimi 

dlouholetými přáteli ovládajícími virgule a kyvadélka jsme se seznámili 

s průběhem energetických zón chrámu a zejména pak „nasávali“ energii 

vyzařovanou chrámem. Následné měření efektu pomocí virgulí prokázalo všem 

prospěšnost této zastávky. 

Jsem přesvědčený, že se výlet líbil všem zúčastněným a i touto cestou děkuji 

těm, kteří se na přípravě a průběhu zájezdu podíleli.  

V mezidobí do zářijových aktivit jsme pokročili s myšlenkou oslavy letošního 

„Dne seniorů“ setkáním s písničkou. Oslavíme jej s harmonikářem. Akci 

připravujeme jako otevřenou pro všechny příchozí. Vážení sousedé, přijďte - 

rádi s Vámi 10. října prožijeme pohodové odpoledne.  

Předseda Spolku Bruno Vognič 

"Otvírejte, páni, otvírejte vrátka, neseme vám věnec ze samýho zlata.              

Ze samýho zlata, ze samýho kvítí, podívejte vy se, jak se pěkně svítí!" 

Tuto píseň vesnické chasy známe z filmového zpracování Babičky Boženy 

Němcové. Jistě také všichni známe slova Kristly, pronesená ke kněžně Zaháňské: 

"Pozdravuje vás svatý Vavřinec, abyste nám dali hodně za věnec, pozdravuje vás 

svatý Vít, abyste nám dali hodně jíst a pít!" A že se každý dobrý hospodář své 

chase dobrým jídlem a hojným pitím za odvedenou práci rád odměnil!  

Historie dožínek (také obžinky, ožinky či dožatá) sahá nejen na českém území 

stovky let před křesťanské období. Snad u všech národů lze najít potřebu 

díkůvzdání za sklizenou úrodu Bohu, božstvům nebo třeba Matce Přírodě. Na 

evropském území obývaném Kelty byl předchůdcem dožínek svátek Lughnasad, 

jímž Keltové oslavovali boha Lugha – boha ohně, slunce a světla, ale také sklizně. 

S dožínkovým díkůvzdáním souvisí také úcta a vděk za hojnost úrody, která 

závisela na Bohyni Matce, kterou Keltové uctívali i jako Matku obilí. Věřili totiž, 

že se této Bohyni ve stanoveném čase spjatém se sklizní narodil syn (duch obilí), 

„který byl sťat a jeho semena byla rozseta po zemi“. 

Ze slovanských zvyků čerpáme v našich obyčejích dodnes, dokonce máme 

dochováno i několik útržků o jejich dožínkových tradicích. Slované za úrodu a za 

její požehnání vzdávali díky konkrétním bohům, což bylo podstatou sklizňových 
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obřadů, jak uvádí historik Zíbrt ve zmínce z 10. století, když popisuje dožínkovou 

oběť u Slovanů: Mezi dožínkové tradice při těchto pozdějších křesťanských 

obřadech patřilo to, že s počátkem žatvy přicházela na pole hospodyně 

přinášející hromnici a chléb se solí. První snop, který ženci požali, vzala s sebou 

domů, kde ho položila pod obrazy uctívaných světců. Tento zvyk souvisel opět     

s obětováním – obilná zrníčka z tohoto snopu nechávali lidé posvětit v kostele     

a následně je přidali k osivu, které mělo být zaseto dalšího jara. 

První tradiční díkůvzdání v Americe bylo roku 1621, kdy noví američtí osadníci 

oslavovali první sklizeň, v níž se spojoval jak vděk Bohu, tak vděk původním 

obyvatelům kolonizovaných oblastí, kteří jim k úrodě dopomohli. Na americkém 

území však stovky let před nimi děkovali za úrodu původní obyvatelé Aztékové či 

Mayové. 

Už ve středověku slavili lidé dožínky po společné žni s těmi, kteří měli na sklizni 

přímou účast. Spadaly sem jak dožínky na selských hospodářstvích, tak oslava na 

polích patřících obci či městu. Dožatá tak tvořila součást života mnoha generací 

robotníků na feudálních dvorech, zemědělských dělníků na velkostatcích, 

domácí čeledě a nájemných sil na selských hospodářstvích. 

Ať už se dožínky v rámci našeho 

území slavily jakkoli podle lokálních 

zvyklostí, soukromě či po dokončení 

práce na panském poli, základem       

a hlavním cílem bylo, aby dožínková 

chasa předala hospodáři dožínkový 

věnec, uvitý převážně při sklizni 

posledního pole. Vždy pak 

následovala dožínková hostina, 

kterou pro chasu připravili 

hospodáři.  

Ze základu, kterým probíhaly 

dožínky na usedlostech                      

u jednotlivých hospodářů, vycházely 

následně i dožínky obecní, 

postupně slavené od středověkého 

období, rozšiřující se po celém území. Vedle dožaté jako oslavy pracovníků po 

sklizni obilí známe od konce 18. až do 20. století slavnosti širšího společenského 
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dosahu, iniciované osobami a skupinami různého společenského postavení          

a z různých pohnutek, ať už jako hold osvícenému panovníkovi, jako propagace 

kulturní osobitosti lidu a projev zemského patriotismu, jako výraz národní 

kulturní emancipace či zájmů skupinových a politických. Například v roce 1792 

za přítomnosti císařovny Marie Terezie proběhly slavné „Ožinky v Ovenči (dnes 

pražská čtvrť Bubeneč) u Prahy", které byly součástí pražské venkovské slavnosti 

uspořádané na počest Františka I. a jeho korunovace. I zde je možné 

vypozorovat dožínkový rámec vycházející z dožínek na usedlostech. Také              

v tomto případě byl totiž uvit dožínkový věnec, který na hlavě přinášela jedna ze 

žneček. Ta následně pronášela vinše vytvořené na základě lidových dožínkových 

přání, při této příležitosti směřované císařovně: „Letos, buď Bohu chvála, 

přehojná žeň byla, sýpka se rychle obilím naplňuje. Radostí plesáme, že práce 

se skončila, za každou krůpěji, která se vypotila, nemálo dobrého se užije!" 

Dožínková pásma se objevila také na Národní výstavě českoslovanské roku 1895. 

Jak se slavily obžinky v Chrášťanech popisuje z osobní zkušenosti Krolmus: "Na 

starým neb dovazným na pole, když se poslední obilí váže, přinese putnu piva      

a 10 žejdlíků kořalky děvečka od hospodáře. Děti se sběhnou, hoši, holky, na poli 

ženci pijou, chleba jedí, zpívají, vejskají, skáčou, flašinet, dudy, housle mívají, na 

strništi tancujou, na vozech domů. Prut zelený, červený šátek naň uvázaný mají. 

Měchura a koláč lokte v průměru má, dostane každý. O obžinkách věnec obilní 

ze všeho druhů klasů (pšenice, žita, ječmene a ovsa) ženci nesou hospodáři." 

Dožínky jako společenská událost byly v hojné míře slaveny i za první republiky, 

jak dokládají mnohá oznámení v dobovém tisku, například výzva k účasti na 

dožínkách na Mladoboleslavsku: „V neděli 7. t. m. o 2. hod. odpol. koná se velká 

dožínková slavnost, pořádaná okresním sdružením dorostu ve Vinařicích             

u Dobrovice. Na táboru lidu promluví posl. Dubický. Připravte ze všech obcí 

nejhojnější účast.“ Dožínky divadelnějšího rázu kromě místních angažovaných     

v daném spolku pomáhali na přelomu 19. a 20. století pořádat i řídící učitelé, 

jako tomu bylo například v Křimicích, kde se na organizaci selských dožínek 

podílel řídící učitel Kašpar. Těchto selských dožínek se účastnilo 60 osob a dětí.  

V neděli 16. srpna roku 1946 se konaly slavné dožínky také v naší obci. Dejme slovo 

zápisu v kronice Paměti obce Nová Ves: „Dne 11. srpna 1946 za krásného nedělního 

odpoledne se konala u nás národní slavnost obžinek. Od soboty večera i v neděli 

konány přípravy k uvítání vzácných hostí, kteří přislíbili svou účast. Byli to 2 Rusové, 

Američané gen. řid. UNRRA La Guardia a vysl. Steinhardt, ministr výživy V. Majer, 
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zástupci okresu z Kralup a občanstvo z Nové Vsi a okolí. Když se blížila hodina příjezdu 

hostí vyšel jim vstříc prof. Jiří Moláček, zdejší rodák se studentem Řehounkem              

a děvčaty v národních krojích a průvod na hranicích katastru „ve Vratech“ zastavili, 

podávajíce hostům po staročeském zvyku chléb    a sůl při čemž prof. Moláček uvítal 

americké hosty zvučnou angličtinou, kteří budili podiv nad tím, že byli přivítáni svoji 

mateřštinou a že se toho nikdy nenadáli.  

 

Po té jelo se do N. Vsi, kde hosté zaujali svá místa. Promluvil také La Guardia anglicky, 

kterému dělal tlumočníka prof. Moláček, který prohlásil, že lituje, že k nám nemůže 

mluviti s naší mateřštinou. Pak se mluvilo rusky i česky. Po projevech pak nastala 

lidová veselice a na připraveném parketu zahájen tanec, ku kterému vyhrávala kapela 

Ant. Vojtěchovského a všichni účastníci byli veselí. I demokrat La Guardia, jak vidno      

z obrázku zúčastnil se tance. Tanci předcházela prostná těch nejmenších dětí, jakož       
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i alegorický vůz s kombajnem, dále veliký snop na valníku, z kterého pak vyskákali 

čiperní kluci. Hosté seděli za velikým stolem pod košatou lípou před vraty č. 3 a že se 

jim u nás líbilo, a dobře se bavili je důkazem, že zamýšlený zájezd téhož odpoledne na 

Mělník vůbec nepodnikli a zůstali v Nové Vsi. Na památku toho vyžádal si hlavní 

pořadatel Jiří Moláček vlastnoruční podpisy hostí.“  

Na obrázku z novin dle kronikáře "La Guardia tančí s tanečnicí mladou vdovou Věrou 

Táborskou, rozenou Prejzovou z č. 101". Akce byla pro svou atraktivitu poměrně hojně 

publikována v tisku zejména pak pro skutečnost, že americkou delegaci vedl jeden        

z nejoblíbenějších politiků USA 20. století, populární starosta New Yorku v letech 1934 

– 1945, pokrokový politik, stoupenec prezidenta Roosevelta a ředitel UNRRA Fiorelo 

Henry La Guardia. 

Ve 20. století se dožínky na jednotlivých usedlostech slavily už v menší míře, 

převažovaly slavnosti obecní či dožínky v jiném společenství, na něž následně 

navázaly dožínky socialistické. Jak již bylo řečeno, vycházely i tyto dožínky            

z dřívějšího rámce, proto kromě hlavní části tvořené předáváním věnce                 

s dožínkovými vinši zůstala nedílnou součástí také následující tancovačka            

či veselice. Postupně však docházelo k vyprazdňování jejich obyčejů, zvyklostí      

a tradic, zdůrazněna ovšem byla pospolitost a kolektivnost. Po desítkách staletí 

tak na našem území došlo k zásadní změně: z dožínek byla odstraněna jejich 

původní podstata, tedy vděk duchovní entitě a prosba o její další požehnání, 

čímž vlastně dožínkové slavnosti ztratily hlavní smysl. 

Novou podobu získala také hostina po dokončené sklizni, z níž se stalo spojení 

družstevní schůze o úspěchu hospodaření, posezení s pracovníky u pohoštění      

a případně taneční zábavy v prostorách středisek JZD a státních statků. Kromě 

těchto družstevních dožínek však byly organizované i větší a hromadnější 

dožínkové slavnosti, které vycházely z rámce dožínkových slavností pořádaných 

dřívějšími prvorepublikovými spolky, ač se jejich podstata lišila. Tyto, stejně jako 

družstevní dožínky, se staly především oslavou režimu, ale naštěstí také 

národního bohatství a lidové kultury. 

K tradici českých dožínkových slavností se letos vracíme také u nás. Obec Nová 

Ves, rodina Linzerova a Muzeum Bylo nebylo srdečně zvou na Dožínky ve mlýně 

v sobotu 27. července od 14 hodin.   

Jaroslava Klímová  

(Podklady: Wikipedie, Čeněk Zíbrt: Obžínky; Bc. Sára Matůšová, bakalářská 

práce, JAMU; Pamětní kniha obce Nová Ves) 
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UVIJEME VĚNCE… 
… zapřáhneme koňský povoz, vystrojíme kapelu, rozezníme vepřecké zvony… 

A nejen to nás čeká v sobotu 27. července odpoledne na Vepřku. 

V duchu dožínkových tradic se dostane u kostela požehnání úrodě panem 

farářem M. Sklenářem, průvod se pak vypadá za doprovodu Chvatěrubských 

brnkaček na cestu z kopce do mlýna.     

Do průvodu všechny srdečně zveme,     

ať už v dobovém oblečení či v civilu. 

Nebudou chybět koně a další zvířátka    

od JS Harley Forever - věříme, že to 

bude jedinečná podívaná. Poprvé také 

představíme pánskou variantu 

novoveského kroje, a to přímo na panu 

starostovi. Vyneseny budou i dámské       

a dívčí kroje. 

Ve mlýně nás bude čekat mlynářova rodina s pohoštěním a pestrým 

programem. V provozu bude historická mlátička obilí, budete si moct sami 

vyzkoušet, jak se z obilného zrnka stane chlebová placka. 

V samotném mlýně se i letos pilně pracovalo, a tak si budete moct poprvé 

prohlédnout obnovený mlýnský náhon, což je stavba vskutku velkolepá. 

A jako vždy nebudou chybět stánky, dílny, občerstvení od Bistra pod Řípem            

a Infocentra Nelahozeves. Zájemce provede mlýnem sám pan mlynář, otevřené 

bude i Muzeum Bylo nebylo… 

Během celého odpoledne se budete moct 

svézt koňským povozem od mlýna 

k Vltavě k výhledu na starý altán.  

Přijďte s námi strávit odpoledne plné 

tradic, setkání, poznání a zážitků. 

Prosíme vepřecké o shovívavost vůči akci  

a řidičům, za čističkou a u kostela budou 

záchytná parkoviště, doprava i parkování budou koordinovány.   

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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Červnové počasí nevybočilo z letošního 

dosavadního trendu nadprůměrných teplot.   

Průměrná denní teplota dosáhla 26,7 ⁰C, noční 

15 ⁰C.  

Nejvyšší denní 32,6 ⁰C (30. 6.), noční 20 ⁰C  

(27. a 30. 6). Nejnižší denní 19 ⁰C (1. 6.), noční 

9 ⁰C (14. 6.) Napršelo 128 mm – na přírodě je 

to znát.  

Letorosty vyrašené ze spících oček stromů 

povětšinou nahradily umrzlé výhony většiny 

dřevin, na některých jsou ojediněle i plody (vinná réva, jabloně, moruše, 

fíkovníky).  

V květnu jsem zaznamenal: 15 slunečných dnů, 10 bouřek, z toho 2x dvě 

v jednom dnu. (Ta s kroupami byla červencová). 4 větrné dny.  

První žňový den 27. 6. v Nových Ouholicích u zastávky žel. dráhy - pšenice.  

Fotografie: Důsledek krupobití 11. 7. 

B. Vognič, kronikář  

První prázdninové dny nám zpestřilo Zmrzlinato – 

připravilo si pro svoje zákazníky soutěž:   

Po Nové Vsi bylo ukryto 10 zlatých kuponů, každý 

den byla na Facebooku zveřejněna jejich lokace a 

nejrychlejší nálezce vyhrál zmrzlinu. 

Dalších deset voucherů na velkou zmrzku bylo 

rozdáno sledujícím a komentujícím příspěvky na 

Facebooku.  

Děkujeme za takové bezva zpříjemnění letních 

dnů.  

A pozor, ve stánku jsme zahlédli stroj na ledovou 

tříšť.  

B. Tobiášková, inform. výbor 
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RODNÝ DŮM ANTONÍNA DVOŘÁKA 

Na začátku července byl po náročných přípravách otevřen Rodný dům Antonína 

Dvořáka v Nelahozevsi. Dvořákův život je úzce spjat i s naší obcí, především 

s Vepřkem, na jeho návštěvu Vás proto zveme a sami se na ni těšíme. 

Ze stránek Zámku Nelahozeves přetiskujeme: 

Máme pro vás radostnou zprávu! Rodný dům Antonína Dvořáka,                      

který se nachází v těsné blízkosti zámku Nelahozeves, je nyní otevřen                      

v testovacím provozu.  

Jak by sám Dvořák řekl, každá symfonie potřebuje svůj čas, a tak i my budeme 

během léta postupně doplňovat malé detaily v expozici, připravovat 

audioprůvodce v anglickém a německém jazyce, a dokončovat další objekty           

v areálu, včetně návštěvnického 

centra.         

I tak však věříme, že návštěvníci 

budou odcházet nadšeni. Všichni 

návštěvníci mohou v období 

zkušebního provozu využít 

zvýhodněné vstupné ve výši 90 Kč. 

Mají také šanci poskytnout zpětnou 

vazbu, která umožní vše zdokonalit tak, aby byla expozice připravena                  

na otevření v plném provozu.  

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 

https://www.facebook.com/RodnyDumAntoninaDvoraka?__cft__%5b0%5d=AZWDGeyuhMuwxyGICtXI2AqGiFUX-mvHUQTS8kY5GaF7531tc7jbOfVrU-YPLEBmd4p47moSMFvhTV-0kjmFv83qNJgtb3viKQvkrH33Atb1Hu0GXoTvvgeI7X5VwOXR8CV0ZneKLF8-SD7TsOT3YOnPkHKgjKfNpNvlqU8WUhoAWoChSLu6hjlYjZWw1kSAJPCn5GIJ7Mzwqla5KtT339uHTEN4B42SIGcL4vyjaXXb5ZBXIpguCs1tfv0j-613cV8&__tn__=-%5dK-y-R
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Obchod Nová Ves: Pondělí – pátek:  6:30 – 19:00 

Sobota – neděle:  8:00 – 19:00  

Pošta Nová Ves: Pondělí + středa:  8:00 – 11:00, 14:00 – 18:00 

    Úterý + čtvrtek:   8:00 – 11:00, 14:00 – 16:30 

    Pátek:    8:00 – 10:30 

Knihovna Nová Ves: Pondělí   15:30 – 17:30 

Zmrzlina Nová Ves:   Denně 13:00 – 19:00  

Bistro Pod Řípem – Nová Ves:  

    Pondělí – čtvrtek 11:00 – 15:00 (pouze obědy) 

    Pátek – sobota  11:00 – 22:00 

    Neděle   11:00 – 16:00 

www.bistropodripem.cz  

Hospoda U Hasiče - Staré Ouholice: 

    Úterý – čtvrtek  16:00 – 22:00 

    Pátek   16:00 – 23:00 

    Sobota   14:00 – 23:00 

    Neděle   14:00 – 19:00 

    Pití, chuťovky.  

Asistenční služba pro seniory: tel. 607 615 004 (M. Jelínková) 

Bohoslužby v kostele: každý třetí čtvrtek v měsíci od 16 hodin 
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27. července Dožínky ve mlýně - od 14 hodin na Vepřku 

3. srpna Miřejovický půlmaraton - od 10 hodin v Miřejovicích 

10. srpna Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

14. srpna TJ Sokol Nová Ves – Valná hromada od 18 hodin na hřišti 

25. srpna Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

31. srpna Loučení s prázdninami - od 16 hodin na fotbal. hřišti Nová Ves 

5. září  Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

7. září  TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ Sokol Tuháň od 17:00 

11. září  Spolek seniorů - zájezd Ploskovice a Litoměřice 

11. září  Zasedání zastupitelstva obce - od 17:30 hodin v sále OÚ 

14. září Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu 

14. září  TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ Sokol Jeviněves od 16:30 

16. září  Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

20. - 21. září Volby do krajských zastupitelstev 

21. září  Novoveské posvícení - od 14 hodin - novoveská náves 

28. září  TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ Sokol Uhy od 16:30 

10. října Schůze Spolku seniorů a oslava Dne seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

28. října Sokolský běh 

 


